
PROTOKÓŁ nr LX/2023
z LX Sesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 30 marca 2023 r.
Początek obrad godz. 15 0 0

Zakończenie obrad godz. 16 3 1

Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Adam Szczepkowski - Wójt Gminy Grunwald,
2. Pani Magdalena Makowska- Główna Księgowa,
3. Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy,
4. Pan Marcin Belczyński- Radca Prawny.

Podjęto uchwały od nr 457 do nr 467

Ad. pkt. 1. Otwarcie LX Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przywitała  przybyłych  gości  oraz
poinformowała,  że  obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz
i  dźwięk  oraz  dokonała  otwarcia  LX  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  na  podstawie  l isty
obecności stwierdziła kworum, przy którym można obradować i  podejmować prawomocne
uchwały Rady Gminy.  
Radni uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad na LIX  Sesję Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  porządek  przesłany  był  radnym  na
skrzynki  posiedzenia.pl  oraz  opublikowany  w  BIP Grunwald  (zał .  2).  Poprosiła  radnych
o składanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

Na  posiedzeniu  komisji  nie  stawiły  się  osoby  odpowiedzialne  za  przedstawianie
sprawozdań,  które  miały  być  omawiane  na  sesji .  W  związku  z  tym  wpłynął,  także
wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktów: 

1. Sprawozdanie za 2022 rok oraz plan pracy na rok 2023 Biblioteki Gminnej w Gierzwałdzie. 
2. Sprawozdanie za 2022 rok oraz plan pracy na rok 2023 Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie

oraz działalność świetlic wiejskich. 
3. Sprawozdanie za 2022 rok oraz plan pracy na rok 2023 Grunwaldzkiego Centrum Sportu Rekreacji

i Turystyki.
4. Ocena  realizacji  i  wydatkowania  środków  w  ramach  Gminnego  Programu

Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Programu  Przeciwdziałania
Narkomanii .

Rada Gminy Grunwald przyjęła wnioski  jednogłośnie.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  wpłynęły  wniosek  o  dodanie  do
porządku obrad projektów uchwał:

1.   w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  pomiędzy  Gminą  Grunwald  a
Gminą  Olsztynek,  dotyczącego  wykonywania  zadań  z  zakresu  lokalnego  t ransportu
zbiorowego (pkt  6 .6) .
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2 .  w  sprawie  określenia  górnej  stawki  opłaty  ponoszonej  przez  właścicieli
nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i
transportu nieczystości  ciekłych  (pkt  6 .7) .

3 .    w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  na  budowę  kompleksu  treningowo-
szkoleniowego  dla  jednostek  Ochotniczych  Straży  Pożarnych,  w  tym
Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych  (pkt  6 .8) .

4.   w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  strażaków
ratowników  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  z  terenu  Gminy  Grunwald  za  udział
w  działaniach  ratowniczych,  akcjach  ratowniczych,  szkoleniach  lub  ćwiczeniach
(pkt  6 .9) .

5.   w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  xxx na  działania  Wójta  Gminy  Grunwald
(pkt  6 .10) .

6.  w  sprawie  zajęcia  stanowiska  wobec  wniosku  mieszkańców dotyczącego  Planu
Urządzenia Lasu wykonywanego przez Nadleśnictwo Olsztynek  (pkt  6 .11) .

Rada Gminy Grunwald przyjęła wnioski  jednogłośnie.  

Porządek obrad po zmianach:

1.Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przyjęcie porządku obrad.
3.Przyjęcie protokołu nr LIX/2023 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 31.01.2023 r. 
4.Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5.Informacje o  planowanej  sprzedaży, dzierżawie  i przekazaniu majątku gminnego w 2023 roku.
6.Podjęcie uchwał przez Radę Gminy: 
6.1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2023-2034;
6.2. w sprawie zmian w  budżecie Gminy Grunwald na 2023 r. ;
6.3. w sprawie zgody na zawarcie umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat;
6.4.  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości 
niezabudowanych położonych w Tymawie, obręb geodezyjny Mielno działka nr 7/24, dz. nr 7/26, 
dz. 7/73;
6.5.   w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy  zdrowotnej dla 
nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków sposobu  ich przyznawania.
6.6.  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  pomiędzy  Gminą  Grunwald  a
Gminą  Olsztynek,  dotyczącego  wykonywania  zadań  z  zakresu  lokalnego  t ransportu
zbiorowego;
6.7.  w  sprawie  określenia  górnej  s tawki  opłaty  ponoszonej  przez  właściciel i
nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i
t ransportu nieczystości  c iekłych;
6.8.  w  sprawie  udzielenia  pomocy  f inansowej  na  budowę  kompleksu  t reningowo-
szkoleniowego  dla  jednostek  Ochotniczych  Straży  Pożarnych,  w  tym  Młodzieżowych
Drużyn Pożarniczych;
6.9.  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  s t rażaków ratowników
Ochotniczych  Straży  Pożarnych  z  terenu  Gminy  Grunwald  za  udział  w  działaniach
ratowniczych,  akcjach ratowniczych,  szkoleniach lub ćwiczeniach;
6.10.  w sprawie rozpatrzenia  skargi  Pana xxx na działania  Wójta  Gminy Grunwald.
6.11.  w  sprawie  zajęcia  stanowiska  wobec  wniosku  mieszkańców  dotyczącego
Planu Urządzenia Lasu wykonywanego przez Nadleśnictwo Olsztynek.
7.  Interpelacje i zapytania radnych.
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8. Wolne wnioski i informacje.
9.  Zamknięcie  sesj i .

Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po zmianach.  

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt. 3.           Przyjęcie  protokołu  nr  LIX/2023  z   Sesji  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia        
z       dnia 31.01.2023 r.    
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  protokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl .  Proponuję
przyjąć  protokół  nr  LIX/2023  z  Sesji  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  31.01.2023  roku  bez
odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA
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7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół LIX/2023 z dnia 31.01.2023 roku bez
odczytywania.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.  4      . Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
Wójt  Gminy Grunwald-  Pan Adam Szczepkowski -  sprawozdanie  międzysesyjne  Wójta
Gminy Grunwald w okresie od 01-02-2023r.,  do 31-03-2023 r. 

1. Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa z budową i przebudową SUW w Gierzwałdzie.
a)  Wykonano  dokumentację  projektowo  -  kosztorysową  pn.  "Budowy  i  przebudowy  SUW  

w Gierzwałdzie" oraz uzyskano pozwolenie na budowę z Starostwa Powiatowego w Ostródzie.  Wartość
kosztorysowa robót budowlano montażowych, sanitarnych i elektrycznych - I etapu wynosi - 3 145 543
zł.  Inwestycja  planowana  do  realizacji  z  przyznanym  dofinansowanie  
z  Funduszu  Przeciwdziałania  COVID  -  19  (RFIL).  Inwestycja  na  etapie  przygotowania  procedury
przetargowej w oczekiwaniu na wprowadzenie inwestycji do planu budżetowego na 2023 r.

b) Dokumentacja projektowa pn. "Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa", realizacja została  przesunięta
do 30 kwietnia 2023 r.,  w związku koniecznością zwiększenia zakresu rzeczowego  o zaprojektowanie
nowej  nitki  sieci  wodociągowej  przez  wieś  Pacółtowo  -  poza  pasem  drogi  powiatowej,  która  jest
planowana do przebudowy przez Starostwo w 2023 r. 

2. Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębark - etap II oraz budowa sieci wodociągowej
w miejscowości Kiersztanowo.

Wójt  Gminy  Grunwald  zawarł  umowę  z  Zarządem  Województwa  Warmińsko  -  Mazurskiego  
o  przyznaniu  pomocy  na  operację  typu  "Gospodarka  wodno-ściekowa",  pn.  "Rozbudowa  kanalizacji
sanitarnej  w  miejscowości  Stębark  -  etap  II  oraz  budowa  sieci  wodociągowej  
w miejscowości  Kiersztanowo"  Na realizację  niniejszej  operacji  przyznano Gminie  Grunwald pomoc w
wysokości  -  2  434  220,00  zł  co  stanowi  100  % kosztów kwalifikowanych  operacji.  W związku  z  nie
uchwaleniem  budżetu  gminy  na  2023  r.  w  okresie  związania  ofertą  wybrany  Wykonawca  –  Zakład
Hydrauliczny INSMONT s.c.  wycofał  się  i  odmówił  podpisania  umowy.  Wobec  powyższego dokonano
ponownej oceny i wyboru oferty następnego Wykonawcy – Roboty Ziemne Wodno – Kanalizacyjne Marek
Sławiński Lubawa.  W efekcie braku uchwały budżetowej a tym samym braku możliwości zawarcia umowy
z pierwszym wykonawcą kolejna wybrana oferta jest wyższa cenowo  o 66 590,56 zł. Trwa również ocena
wyboru drugiego Wykonawcy - Zakładu Budowlano – Drogowego „TRAKT” Krzysztof Kaczmarczyk 11-
010 Barczewo - na rozbudowy kanalizacji  sanitarnej  w miejscowości Stębark -  etap II.  Oferta drugiego
wykonawcy jest wyższa cenowo o 30 468,12 zł. Po ponownym wyborze Wykonawców wartość inwestycji
wzrasta o 97 058,68 zł.
3. Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa Góra.
Realizacja  inwestycja  wstrzymana  z  uwagi  na  trwające  postępowanie  wyjaśniające
w Prokuraturze  Rejonowej  w Ostródzie,  obecnie  postępowanie  przeniesiono  do  Prokuratury  Okręgowej
w Elblągu w sprawie wykonanej dokumentacji projektowej niezgodnie  z przedmiotem umowy. Z uwagi na
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to,  że  na  budowę  sieci  wodociągowej  uzyskano  dofinansowanie  z  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład:
Programu Inwestycji Strategicznych, Edycja 2, wszczęto procedurę udzielenia zamówienia publicznego.
4. Budowa  sali  gimnastycznej  z  łącznikiem  i  zapleczem  socjalnym  przy  Szkole  Podstawowej  
w Szczepankowie. Inwestycja  uzyskał  dofinansowanie  z  Rządowego Funduszu Polski  Ład II  Edycja.  .
Wszczęto procedurę przetargową i zamieszczono ogłoszenie w Biuletynie Zamówień Publicznych.
5. Zakup sprzętu komputerowego w ramach Projektu Grantowego "Cyfrowa Gmina”
W postępowaniu został  wyłoniony Wykonawca -  Orange Polska.  Na zakup sprzętu przyznano środki  w
wysokości 119 455,28 zł netto – 146 929,99 zł brutto, Wykonawca złożył ofertę na kwotę 100 323,15 zł
netto  –  123  397,47  zł  brutto.  Wykonawca  dostarczył  sprzęt  zgodnie  z  zamówieniem:  skaner  –  2  szt,
komputer przenośny (laptop) – 15 szt, komputer osobisty – stacje robocze typu All In One – 16 szt.
6. Zostały ogłoszone postępowania na realizację inwestycji objętych dofinansowaniem z Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych – Edycja II:
1) Przebudowa, modernizacja i budowa infrastruktury wodno - kanalizacyjnej w Gminie Grunwald
Zadanie nr 1: Przebudowa, rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie - Etap I - część 
mechaniczna. 
Zadanie nr 2: Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa Góra.
2) Przebudowa i modernizacja infrastruktury drogowej w Gminie Grunwald
Zadanie nr 1: Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Domkowo; 
Zadanie nr 2: Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Rychnowo Kolonia; 
Zadanie nr 3: Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Kitnowo.
3)  Budowa  sali  gimnastycznej  z  łącznikiem  i  zapleczem  socjalnym  przy  Szkole  Podstawowej  w
Szczepankowie. 
7. Rządowy Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych – Rządowy Program Odbudowy
Zabytków:
Operatorem Programu jest Bank Gospodarstwa Krajowego, do którego zostało przekazanych 7 wniosków
Wnioski złożone jako Inwestycje własne Gminy Grunwald:
1. Remont zabytkowego budynku w miejscowości Gierzwałd,
2. Rewitalizacja założenia parkowego wg projektu Johanna Larassa w miejscowości Mielno.
Wnioski złożone jako Inwestycje z udzielonej dotacji:
1. Ratowanie XVIII-wiecznego Obiektu Pałacowego w Rychnowie,
2. Remont XVII-wiecznego Kościoła pw. Najświętszej Marii Panny w Dylewie,
3. Remont zabytkowego Kościoła pw. św. Piotra i Pawła w Kiersztanowie,
4.  Ratunkowe  prace  konserwatorskie  murów  oraz  remont  dachu  Kościoła  pw.  św.  Jana  Chrzciciela  w
Mielnie,
5. Ratowanie zabytkowego kościoła ewangelicko-metodystycznego w Gierzwałdzie.
Przewidywana wartość wszystkich inwestycji: 9 195 871,21 zł
Kwota wnioskowanych środków: 9 010 600,00 zł
kwota udziałów własnych: 185 271,21 zł
Termin składania wniosków upływa 31 marca 2023 r. 

8. Organizacje Pożytku Publicznego.
1. Ogłoszenie konkursów ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w 2023 roku: sporty motorowe 
enduro, sekcja kickboxing , sekcja piłka nożna , sekcja tenis stołowy, pentaque (bule) , sekcja piłka siatkowa.
9. Oświata
W czasie między sesjami Rady Gminy Grunwald szkoły, dla których organem prowadzącym jest gmina
Grunwald skupiły swoje działania na pracach zaplanowanych na II półrocze. W okresie między sesjami
Rady Gminy Grunwald podjęto poniższe, dodatkowe   działania:

1. Udział w konkursach, przeglądach i zawodach:
a) Konkursy organizowane przez WM KO:

-  osiągnięcia  uczniów SP  Szczepankowo:  j.  polski  –  2 finalistki,  matematyka – 1 finalistka
historia – 1 finalista,
- osiągnięcia ucznia ZSP w Mielnie: j. niemiecki- 1 laureat,
- osiągnięcia uczennicy z SP w Stębarku: Biologia- 1 finalistka,

b) udział  uczniów wszystkich szkół  w Ogólnopolskim Turniej  Wiedzy Pożarniczej  “  Młodzież
zapobiega  pożarom”-  eliminacje  gminne  w  GOK  Gierzwałd-  do  etapu  powiatowego
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zakwalifikowali się uczniowie z SP Frygnowo, Gierzwałd  i Szczepankowo.
2. Działania szkół związane z tradycjami i uroczystości szkolne: Walentynki,  Dzień Babci i Dziadka. 
3. Realizacja programów i  projektów edukacyjnych:

a) Szkoła we Frygnowie zorganizowała wycieczkę do Olsztynka Szlakiem Kopernika,
b) Szkoła w Stębarku zorganizowała wycieczkę  oddziałów przedszkolnych    do teatru lalek w

Olsztynie i do Ziołowej Doliny,
c) W ZSP w Mielnie przystąpiono do realizacji projektu edukacyjnego „Tydzień Bajek Pol-

skich”,
d) Obchodzono Dzień kolorowych skarpetek, czyli Światowy Dzień Osób  z Zespołem Downa,
e) Szkoły włączyły się do obchodów Międzynarodowego Dnia Wody.

4. We  wszystkich  szkołach  trwa  rekrutacja  do  klas  I  i  do  grup  przedszkolnych.  Prognozowana
liczebność uczniów w poszczególnych szkołach kształtuje się następująco:

Nazwa placówki i adres Liczba dzieci

Przedszkola zerówki Szkoły
podstawowe

Szkoła Podstawowa im. Królowej Jadwigi we Frygnowie 7 5 30

Szkoła Podstawowa im. Mikołaja Kopernika w Gierzwałdzie 51 25 123

Zespół Szkolno-Przedszkolny w Mielnie 26 7 59

Szkoła Podstawowa im. Władysława Jagiełły w Stębarku 48 11 83

Szkoła Podstawowa im. Zawiszy Czarnego w Szczepankowie 13 7 61

Razem 145 55 356

Liczba uczniów w klasach wynosi od 1 do 22. Tylko szkoła w Gierzwałdzie nie będzie uczyła w klasach
łączonych.  We  wszystkich  szkołach  proporcjonalnie  do  liczby  uczniów dyrektorzy  planują  zatrudnienie
nauczycieli specjalistów zgodnie z art. 42 Karty Nauczyciela.

5. Wójt  Gminy Grunwald  i  Kierownik  Referatu  Oświaty  we współpracy  z  Warmińsko-Mazurskim
Kuratorem Oświaty zakończyli procedurę dokonywania oceny pracy jednego z dyrektorów szkół, na
jego wniosek.

6. Dyrektorzy szkół we współpracy z Wójtem Gminy Grunwald i  Kierownikiem Referatu Oświaty
pracują nad organizacją szkół na rok szkolny 2023/2024.

7. Opracowano projekt  uchwały  Rady Gminy Grunwald w sprawie określenia rodzajów świadczeń
przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej
oraz warunków i sposobu ich przyznawania. Projekt zgodnie z art. 19 ust. 2 i 21 ustawy z dnia 23
maja 1991 r. o związkach zawodowych     (t.j. Dz.U. z 2022 r. poz. 854) został przedstawiony i
zaopiniowany  pozytywnie  przez  Związek  Nauczycielstwa  Polskiego  Oddział  w  Ostródzie  i
NSZZ ,,Solidarność”  w Ostródzie.

8. Wójt  Gminy  Grunwald  wydał  zarządzenie  z  dnia  26  stycznia  2023  r.  w  sprawie  ustalenia
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat  pobieranych przez placówki doskonalenia nauczycieli,
szkoły wyższe oraz inne podmioty, których zadania statutowe obejmują doskonalenie zawodowe
nauczycieli oraz form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane, ww.
zarządzenie uzyskało również pozytywną opinię związków zawodowych.

10. Umowy dzierżawy.
Podpisano  umowę dzierżawy na część działki nr 10/17 obręb Gierzwałd,  działki nr 10/17 obręb Gierzwałd,
nr 11/8 obręb Dylewo, nr 11/8 obręb Dylewo
11. Sprawozdanie prac RGK:

a) usunięto awarię na sieci wodnej w Marcinkowie,
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b) posypano piaskiem drogi gminne,
c) usunięto awarię na przepompowni ścieków w Tymawie,
d) usunięto awarię na przepompowni ścieków w Stębarku,
e) wyczyszczano przepompownię w Dylewie i zamontowano pompę ,
f) wyremontowano łazienkę w GOPS,
g) zasypano wyrwy w drodze gruntowej Frygnowo – Dąbrowa i zagęszczono wałem,
h) usunięto awarię w przepompowni ścieków w Zybułtowie,
i) popiłowano drewno w Pacółtowie i dostarczono do kotłowni w Mielnie i Grunwaldzie,
j) wyczyszczono przepompownię w Pacółtowie i zamontowano wyremontowaną pompę,
k) wycięto drzewa w Kitnowie, Mielnie, Grunwaldzie, Ulnowie i Rychnowskiej Woli (część drewna 

przeznaczono na deski a resztę na opał),
l) położono nową sieć kanalizacyjną fi 160 do studzienki przy szkole w Mielnie,
m) usunięto awarię na sieci wodnej w Stębarku i Marcinkowie,
n) wyczyszczono wszystkie odstojniki i przepompownie w gminie,
o) wykonano płukanie wszystkich hydroforni,
p) wykonano czyszczenie kanalizacji w Szczepankowie i Gierzwałdzie – WUKO Ostróda,
q) przycięto krzewy i wyczyszczono drogę gruntową w Zybułtowie,
r) usypano groble przy poletku filtracyjnym na oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie,
s) wyremontowano mieszkanie komunalne w Pacółtówku,
t) położono przewód doprowadzający powietrze od dmuchawy do osadnika wtórnego na oczyszczalni 

ścieków w Gierzwałdzie.

Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-   zapytała  o  uchwalenie  budżetu  i  wodociąg  do
Kiersztanowa, czy był wójt  na spotkaniu w RIO, gdy był uchwalany budżet.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  budżet  otrzymaliśmy  27  lutego
2023  roku.  Wiem  do  czego  Pani  dąży,  że  jest  to  wina  wójta  nie  radnych,  ale  związanie
ofertą  było  do  25  lutego  a  budżet  otrzymaliśmy  27  lutego  2023  i  po  tym  terminie
mogliśmy podjąć kroki,  ale okazało się,  że wykonawca zrezygnował.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  dlaczego,  w  uchwale  budżetowej  jest  zapis:
„w  uchwale  Nr  0102-113/23  Kolegium  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  z
dnia  22   lutego   2023   r.   w   sprawie   ustalenia   budżetu   Gminy   Grunwald   na   rok
2023  wprowadza  się  następujące zmiany”. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  kolegium  go  przyjęło  22  lutego  a
gmina otrzymała 27 lutego 2023 roku. 
Radni uwag nie zgłosil i .

Ad.  pkt.  5      .    Informacje o  planowanej  sprzedaży, dzierżawie  i przekazaniu majątku gminnego w  
2023 roku.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,  że  mater ia ły
zostały przedstawione na komisj i  (zał  nr  2) .  
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.  6      . Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:  

6.1.   w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2023-2034.  

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zapytał  o  załącznik  nr  7  uchwały  budżetowej  oraz
złożonej  interpelacji  z  dnia  26-02-2023  r.  w  sprawie  sumy  przychodów  (zał  nr  3)  i  do
dziś  odpowiedzi  na  nią  nie  otrzymałem.  W  załączniku  nr  7  uchwały  budżetowej,  którą
otrzymałem  dnia  28 marca 2023 r.  jest  suma 937 657 zł  i  są  to  środki  wpisane,  które  są
równoważne  z  kredytem,  który  mamy  spłacić  w  tym  roku.  Była  próba  zmiany,  że  ta
kwota  powinna  być  usunięta  i  to  się  stało,  pozostało  tylko  1  mln  zł  w  rachunku
bieżącym,  bo  wiadomo  w  jakiej  sytuacji  f inansowej  jest  gmina.  Świadczą  o  tym
sprawozdania  finansowe,  które  wyciągnąłem  z  RIO,  bo  na  stronie  BIP  nie  zostały
opublikowane. Nie ma obowiązku publikowania,  ale za mojej  kadencji  były publikowane
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i  każda  gmina,  która  dba  o  jawność  publikuje.  Ze  sprawozdań  RB-Z  oraz  RB-28S
wynika,  że  zobowiązań  razem,  w  tym  wymagalnych  mamy  na  dzień  31-12-2022  r.
7  944  000  zł  i  do  tego  należy  dodać  kredyty  i  pożyczki   na  kwotę  9  136  100  zł  i  jest  to
razem  ok.  17  080  000  zł .  Interesuje  mnie  kwota  2  178  000  zł ,  co  się  stało  z  tą  kwotą,
czemu zginęły z załącznika nr 7? 
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  z ginęło,  ponieważ  RIO  uchwalało
budżet  i  dokonało  takich  zmian.  Przedstawiłam  to  na  załączniku,  gdyż  RIO  załącznika
nie  tworzy.  Zobowiązania  to  kwota  7  mln  zł  to  chyba  za  dużo  pan  policzył,  ogólne
zadłużenie to ok 11 mln zł  a nie 17 mln zł .  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- czy pieniądze te wydano na planowane zadania?
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- część tak.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- p ytam o kwotę 2 178 000 zł ,  których to twierdziłem, że
ich  nie  ma,  bo  zostały  wydane  i  dlatego  RIO  je  wykreśli ło.  W  to  miejsce  pewnie
poprosil iście  RIO  o  zwiększenie  budżetu  o  1  mln  zł ,  czyli  w  dziale  756  RIO  podniosło
dochody, to z waszej strony musiała być inicjatywa. 
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  RIO nas  nie  zaprosiło  na  posiedzenie
i  pytało o zgodę. 
Radny-  Pan Henryk Kacprzyk-  stwierdził ,  że  RIO nie  mogło  bez  zgody  wójta  zmienić
wysokości dochodów i  wydatków o 1 mln zł .  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  ta  zasada  obowiązuje  tylko  Radę
Gminy przy uchwalaniu budżetu a później  już RIO uchwala budżet.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  budżet  gminy  po  stronie  dochodów  wynosi  49  260
954,84  zł ,  czyli  podzielić  to  na  12  miesięcy,  to  gmina  powinna  mieć  dochodu  4  105
079,57 zł .  Czy są  zabezpieczone środki na wypłatę 13-tek?
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  nie  mamy,  dlatego  potrzebujemy  1
mln zł  na rachunku bieżącym. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  i le  potrzeba  na  wypłatę  wszystkich  13-tek,  ze
wszystkim?
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  brakuje  nam  środków,  ale  jaka  kwota
dokładnie to nie pamiętam.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  były  dysleksje  na  komisji  o  wykreślenie  tego  kredytu
w  rachunku  bieżącym,  ale  ja  jak  wszyscy  nie  byłem  za  tym,  z  tego  tytułu,  że
wynagrodzenie się ludziom należą i  nie są winni,  że źle się gminą rządzi.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  w  ramach  uzupełnienia,  to  pytanie
o wynagrodzenie dodatkowe dotyczyło,  także jednostek podległych.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- tak,  całej  gminy.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  to  będzie  ok  800  tys  zł  z
pochodnymi. W sprawie zadłużenia,  nie jest  prawdą, że jest  tak zadłużona gmina. Gmina
zadłużona  jest  na  kwotę  ok  12  mln  zł ,  czyli  podobna  kwota  zadłużenia  z  jaką  przejęłem
gminę  w  roku  2018.  W  poprzedniej  kadencji ,  poprzedni  zarząd  zaciągnął  8,5  mln  zł
kredytów w 4 lata plus rachunek bieżący. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,   o  pozycję  33  załącznika  nr  3,  czyli
wykonanie  projektu  oraz  zbiorników na  potrzeby  ochrony  ppoż  115  tys  zł ,  a  planowane
źródła finansowane nie zostały wskazane. 
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  tak,  to  jest  mój  błąd  i  jest  to  dochód
własny. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  w  sprawie  uwag  wójta  w  moim  kierunku,  to  muszę
stwierdzić,  że  na  dzień  dzisiejszy  dwie  sprawy o  naruszenie  dóbr  osobistych,  w których
mnie  oskarżył  wójt  przegrał .  Sprawy dotyczyły,  że  mijam się  z  prawdą  w sprawie  stanu
budżetu  i  udowodniłem  przed  sądem,  że  nie  mijam  się  z  prawdą  i  jestem  w  stanie
udowodnić  przed  sądem,  napiszę  jutro  interpelacje  i  zaprzeczycie,  że  nie  ma  17  mln  zł
zadłużenia gmina. 
Radni więcej uwag nie zgłosil i .  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał .  nr 4).  
Radni uwag nie zgłosil i .  
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głosowanie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2023-2034

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LX  /457/2023  z  dnia  30  marca  2023  r.  w  sprawie  uchwalenia
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2023-2034. 
Radni uwag nie zgłosil i .

6.2.   w sprawie zmiany  budżetu Gminy Grunwald na 2023 r.   

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał .  nr 5).  
Radni   uwag nie zgłosil i .

głosowanie w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2023 r. ;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA
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3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LX  /458/2023  z  dnia  30  marca  2023  r.  w  sprawie  zmian  w  budżecie
Gminy Grunwald na 2023 r.
Radni uwag nie zgłosil i .  

6.3. w sprawie zgody na zawarcie umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę  (zał .  nr 6).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie zgody na zawarcie umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 
lat;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

10



9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LX /459/2023 z dnia 30 marca  2023 r.  w sprawie zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat
Radni uwag nie zgłosil i .  
6.4.  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości
niezabudowanych położonych w Tymawie,  obręb geodezyjny Mielno działka nr 7/24,  dz.  nr 7/26,  
dz. 7/73.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 7).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald 
nieruchomości niezabudowanych położonych w Tymawie, obręb geodezyjny Mielno działka nr 
7/24, dz. nr 7/26, dz. 7/43;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA
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14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LX /460/2023 z dnia 30 marca  2023 r.  w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanych 
położonych w Tymawie,  obręb geodezyjny Mielno działka nr 7/24, dz.  nr 7/26, dz.  7/43. 
Radni uwag nie zgłosil i .  
6.5.               w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach   pomocy  zdrowotnej dla   
nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz   warunków sposobu  ich przyznawania.  
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 8).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla 
nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków sposobu ich przyznawania.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LX /461/2023 z dnia 30 marca  2023 r.  w sprawie określenia rodzajów
świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli  korzystających z 
opieki  zdrowotnej oraz warunków sposobu ich przyznawania.
Radni uwag nie zgłosil i .  
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6.6.    w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  pomiędzy  Gminą  Grunwald  
a  Gminą  Olsztynek,  dotyczącego  wykonywania  zadań  z  zakresu  lokalnego
transportu zbiorowego.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę  (zał .  nr 9).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Grunwald a Gminą 
Olsztynek, dotyczącego wykonywania zadań z zakresu lokalnego transportu zbiorowego;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LX/462/2023  z  dnia  30  marca  2023  r.  w  sprawie  zawarcia
porozumienia  międzygminnego  pomiędzy  Gminą  Grunwald  a  Gminą  Olsztynek,
dotyczącego wykonywania zadań z zakresu lokalnego transportu zbiorowego.
Radni uwag nie zgłosil i .  
6.7.   w  sprawie  określenia  górnej  stawki  opłaty  ponoszonej  przez  właściciel i  
nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych      
i  transportu nieczystości  c iekłych.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę(zał .  nr 10).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie określenia górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługi 
w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych
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jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LX  /463/2023  z  dnia  30  marca  2023  r.  w  sprawie  określenia  górnej
stawki  opłaty  ponoszonej  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie
opróżniania zbiorników bezodpływowych i  transportu nieczystości  ciekłych. 
Radni uwag nie zgłosil i .  
6.8.  w  sprawie  udzielenia  pomocy  f inansowej  na  budowę  kompleksu  treningowo-
szkoleniowego dla  jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych,  w tym Młodzieżowych
Drużyn Pożarniczych.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę(zał .  nr 11).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie udzielenia pomocy finansowej na budowę kompleksu treningowo- szkoleniowego dla
jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, w tym Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA
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3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LX  /464/2023  z  dnia  30  marca  2023  r.  w  sprawie  udzielenia  pomocy
finansowej  na  budowę kompleksu  treningowo-  szkoleniowego  dla  jednostek  Ochotniczych
Straży Pożarnych, w tym Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych.
Radni uwag nie zgłosil i .  
6.9.             w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  strażaków  
ratowników  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  z  terenu  Gminy  Grunwald  za  udział  w
działaniach ratowniczych,  akcjach ratowniczych,  szkoleniach lub ćwiczeniach.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę(zał .  nr 12).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 
Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Grunwald za udział w działaniach 
ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA
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7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LX /465/2023 z dnia 30 marca  2023 r.  w sprawie ustalenia wysokości
ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z
terenu Gminy Grunwald za udział  w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych,

szkoleniach lub ćwiczeniach. 
Radni uwag nie zgłosil i .  
6.10.             w sprawie rozpatrzenia skargi       Pana xxx       na działania       Wójta Gminy Grunwald.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-Pani  Ewa  Bawolska-  poddała  pod  głosowanie,  kto
z radnych uważa skargę za zasadną, a kto za niezasadną. 

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa zasadna

2 Kacprzyk Henryk zasadna

3 Kamińska Małgorzata zasadna

4 Królikowski Adam zasadna

5 Lecewicz-Husar Cecylia niezasadna

6 Matuszewski Sławomir zasadna

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz niezasadna

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy niezasadna

11 Stanka Iwona zasadna

12 Szewczak Piotr zasadna

13 Tański Mieczysław niezasadna

14 Ziejewska Ewa zasadna

15 Zwalińska Krystyna zasadna

Radni uwag nie zgłosil i .  
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Przewodnicząca  Rady  Gminy-Pani  Ewa  Bawolska-  stwierdziła,  że  skargę  uznano  za
zasadną  oraz odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 13).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Z. S. na działania Wójta Gminy Grunwald.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia PRZECIW

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz PRZECIW

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy PRZECIW

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław WSTRZYMAŁ SIĘ

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LX /466/2023 z  dnia  30 marca  2023 r.  w sprawie  rozpatrzenia  skargi
Pana Z. S.  na działania Wójta Gminy Grunwald.
Radni uwag nie zgłosil i .  

6.11.        w sprawie zajęcia stanowiska wobec wniosku mieszkańców dotyczącego Planu  
Urządzenia Lasu wykonywanego przez Nadleśnictwo Olsztynek.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę(zał .  nr 14) .
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie zajęcia stanowiska wobec wniosku mieszkańców dotyczącego Planu Urządzenia Lasu
wykonanego przez Nadleśnictwo Olsztynek.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto
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lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LX /467/2023 z dnia 30 marca 2023 r.  w sprawie  zajęcia stanowiska wobec wniosku
mieszkańców dotyczącego Planu Urządzenia Lasu wykonanego przez Nadleśnictwo Olsztynek.
Radni uwag nie zgłosil i .  

Ad. pkt. 7  .   Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  może  otrzymam  odpowiedź  na  interpelację  złożoną
miesiąc temu? 
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  odpowiedź  będzie  udzielona  na
piśmie.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  tak  się  spodziewałem,  nie  było  czasu  odpisać  do  tej
pory?
Radni więcej uwag nie zgłosil i .  

Ad. pkt. 8. Wolne wnioski i informacje.

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  sprawozdanie  za  IV  kwartał-  to  byliśmy  przeciwni
planowaniu  budżetu  na  kwotę  51  417  000  zł  dochodów  a  wg  sprawozdania,  które
uzyskałem  z  RIO  zrealizowano  budżet  w  85%,  czyli  zabrakło  7  650  000  zł ,  czyli
założenia  nasze  zeszłoroczne,  jak  i  tegoroczne  są  zbliżone.  Gorzej  jak  się   zrealizuje
budżet  a  wydatki  się  zrealizuje  w  wyższym  procencie  to  powstaje  deficyt.  Proszę  nie
mieć  do  radnych,   którzy  dokładnie  analizują  budżet  pretensji ,  że  nie  zatwierdzają
budżetu,  ponieważ robią to w interesie gminy. 
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  dlaczego  nie  powiedział  Pan  w  jakim
procencie zostały wykonane wydatki?
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  więcej  nie  wydaliście  niż  otrzymaliście,  ale  trzeba
podziękować Radzie Gminy, że nie pozwoliła udzielić kredytu.  
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Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-   i nformowano  radnych,  że  mogły
przepaść  gminie  grunty  we  Frygnowie  obok  świetl icy.  Poprzedni  zarząd  nic  nie  zrobił ,
żeby  te  grunty  przywrócić  do  gminy  i  dziś  sprawa  została  wygrana  i  grunty  wracają  z
powrotem  do  gminy  i  jest  to  zasługa  naszego  radcy  prawnego,  o  którym  niektórzy  źle
się wypowiadali .  

Mieszkanka Gminy – zapytała o pismo, które wpłynęło do Przewodniczącej w sprawie skargi na
Radę Gminy, które zostało przekazane do Wojewody, czy rada ustosunkuje się w sprawie faktury za
prąd, czy odpowiedź na pismo otrzymam od radnych. Otrzymałam odpowiedź na zadane pytanie o
wyliczenie ile gminę kosztowało  dowóz wody do mojej posesji, był to koszt 1047,36 zł do końca
marca od maja. Jak długo gmina będzie narażona na koszty? Rozumiem, że ta kwota to kropla w
morzy innych wydatków, ale nie mam już sił. Nie uchwalono budżetu, mijają kolejne miesiące i na
styczniowej  sesji  otrzymałam  informację,  że  max  tydzień  będę  czekała.  To  nie  był  tydzień
(rozpłakała się). 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła  o  opanowanie  emocji ,
rozumiemy  trudną  sytuację.  Stało  się  jak  się  stało  i  już  się  nie  odstanie.  Nie  umiem
odpowiedzieć  nic  więcej.  Rada  Gminy  nie  jest  zobowiązania  wspierać  finansowo i  jeżeli
są  problemy  finansowe  to  takim  miejscem  jest  GOPS,  do  którego  można  się  udać  i  po
spełnieniu  kryteriów  otrzymają  Państwo  pomoc.  Rada  Gminy  nie  jest  w  stanie  Panią
wesprzeć i  należy oczekiwać na realizację projektu.  

Mieszkanka Gminy – kiedy będzie realizowane zadanie?

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  to  pytanie  nie  do  rady  powinno
być skierowanie.

Mieszkanka Gminy –  stwierdziła,  że  od stycznia  czeka na podjęcie  uchwały budżetowej,
który  się  odwleka  i  na  koniec  lutego  został  uchwalony  a  w  tym  czasie  wykonawca  się
wycofał .  Teraz  znowu  czekamy  na  wyłonienie  nowego  wykonawcy,  i le  czasu  będzie  to
jeszcze trwało?

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  jest  to  konsekwencja  wyboru
realizacji  tego  projektu,  bo  gdyby  była  inna  decyzja  i  nie  czekano  na  środki  zewnętrzne
tylko realizować z własnych środków i  byłoby szybciej .

Mieszkanka  Gminy  –  można  to  też  było  zrobić  podejmując  uchwałę  w  dniu  27  stycznia
2022  r. ,  kiedy  to  odrzucono  w  uchwale  podłączenie  wody  jeszcze  zanim  sąsiad  tą  wodę
nam odciął .  

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – stało się i  już się nie odstanie.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  jakim  prawem  ogłasza  się  przetarg  nie  mając  środków
w budżecie?
Radca  prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  można  ogłosić  postępowanie  przetargowe  bez
środków  w  budżecie  ale  nie  można  podpisać  umowy.  Wystąpił  tu  problem  upłynięcia
terminu  związania  ofertą,  gdyż  nie  było  budżetu  z  RIO  i  upłynął  termin  30  dni
związania ofertą.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  od kiedy, ten temat ten staje na Sesji  Rady Gminy.

Mieszkanka Gminy – od 24-05-2022 r.  

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  to  dlaczego,  wykonanie  tej  inwestycji  uzależniacie  od
podjęcia uchwały budżetowej na rok 2023. 

Mieszkaniec Gminy – radny obiecał ,  że szpadlem będzie kopał.  

Radny-  Pan Henryk Kacprzyk-  jest  to  nie  prawda,  sesje  są  nagrywane  i  można   zlecić
to komisji  rewizyjnej do sprawdzenia.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  w  chwili  obecnej  należy  czekać
na wyłonienie wykonawcy i  zrealizowanie oferty.  

Mieszkanka Gminy –  czy na chwilę obecną rada może zagrozić tej  inwestycji?

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  budżet  został  podjęty  i  jest
wszystko zagwarantowane.
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Mieszkanka Gminy – czy może nie dojść do podpisania umowy, bo rada się nie zgodzi.  

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  podjęta  został  uchwała  i  rada  się  już  zgodziła.  Teraz
jest  organ wykonawczy, czyli  wójt  i  od niego zależy wykonanie.  

Mieszkanka  Gminy  –  zapytała,  czy  radni  nie  mogli  podjąć  uchwały  budżetowej
w grudniu a dopiero potem wprowadzać zmiany. 

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  to  tak  nie  działa,  wójt  wprowadził  kredyty,  na  które
rada się nie zgodziła a RIO wykreśli ło te kredyty.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  oczywiście,  że  można  była  i  już
bzdur  radnego  Kacprzyka  się  nasłuchaliśmy.  Procedura  już  3  kwietnia  będzie  można
podpisać umowę z wykonawcą. 

Mieszkanka Gminy – pytanie kiedy zacznie prace.

Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski- będziemy się starać jak najszybciej .
Sołtys  Sołectwa  Mielno-  Pan  Karol  Duda-  w  sprawie  drogi  na  Ominie,  są  tam  dziury
powstałe  po  po  przez  wycinkę  lasu.  Lasy  Państwowe  przywiozły  kruszywo  ok  20  ton  i
osoba,  która  się  interesuje  otrzymał  informację,  że  jest  to  kruszywo na naprawę tę  drogi
i  prośba jest ,  aby gmina załatwiła koparkę i  naprawiła drogę. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  skontaktuję  się  z  Panem
Leśniczym, z którym dziś rozmawiałem, ale nic nie wspominał.
Sołtys Sołectwa Mielno- Pan Karol Duda- może zapomniał .
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski- zadzwonię i  porozmawiam. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  przypomniał ,  że  na  komisji  składane  były  wnioski
w  sprawie  naprawy  przystanku,  gdzie  są  uszkodzone  dachówki   oraz  usunięcia
ogrodzenia parku, bo Starostwo usunęło zakrzaczenia a resztki  płotu należą do gminy. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  przypomniała  o  przejęciu  działki  od  KOWR
w Szczepankowie,  tą o którą już kiedyś występowaliśmy dla ENDURO.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  trwają  rozmowy  z  KOWR
i będziemy chcieli  przejąć ten nasyp kolejowy aż do Gierzwałdu. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  złożyła  życzenia  z  okazji  świąt
Wielkanocnych. 
Radni więcej uwag nie zgłosil i .  

Ad. pkt.  9.  Zamknięcie sesji .
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zrealizowania  porządku
obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła LX sesję Rady Gminy Grunwald.

                 Protokołowała        Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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